

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHERGRUPPE
SPOKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION
INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE**

Brussels, March 1977

EUROPEAN CENTRE FOR THE DEVELOPMENT OF VOCATIONAL TRAINING, BERLIN

The European Centre for the Development of Vocational Training was officially opened in Berlin on 9 March.

The ceremony was attended by Mr. Hendrikus Vredeling, Vice President of the Commission of the European Communities, Responsible for Employment and Social Affairs, Mr. Klaus Schuetz, Governing Mayor of Berlin, and Mr. Jean Degimbe, Director-General for Social Affairs of the Commission and Chairman of the Management Board of the Centre.

The establishment of the Centre was proposed as part of the Social Action Programme adopted by the Council of Ministers in 1974 and was decided by Regulation (EEC) No 337/75 of 10 February 1975.

The Berlin Senate has made a considerable financial contribution to the Centre and has also given it support in other ways.

The purpose of the Centre is to assist the Commission in encouraging, at Community level, the promotion and development of vocational training and continuous further training.

Its scientific and technical activities will contribute towards the implementation of a common vocational training policy in the Community. The Centre's main tasks will be to compile selected documentation relating to the present situation, the latest developments and research in the relevant fields; to contribute to the development and coordination of research in the above fields; to disseminate all useful documentation and information; to encourage and support any initiative likely to facilitate a concerted solution of vocational training problems, and to provide a forum for all those concerned with vocational training.

In carrying out its tasks, the Centre will establish appropriate contacts, particularly with specialized bodies, whether public or private, national or international, with public authorities and educational institutions, and with workers' and employers' organizations.

In 1976 special attention was paid to the problem of unemployment among young people with reference to vocational training, and to the difficulties of the transition from school to work. After preliminary discussions in May, a conference was held on these subjects in December 1976 from which pointers for the Centre's future activities emerged.

In 1977 the Centre will also tackle the following projects and subjects:

- a three-day conference in Berlin from 27 to 29 April on the compilation of selected documentation and the presentation of information,
- vocational training to meet industry's requirements arising from technical progress,
- vocational training with reference to equal opportunities for women,
- vocational training with reference to better opportunities for migrant workers,
- compilation of a glossary of the main terms used in vocational training.

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHERGRUPPE
SPOKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCHE
BUREAU VAN DE WOORDVOERERS

**INFORMATION
INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE**

Bruxelles, mars 1977

**LE CENTRE EUROPEEN POUR LE DEVELOPPEMENT DE LA FORMATION
PROFESSIONNELLE A BERLIN**

La réception du siège du Centre européen pour le développement de la formation professionnelle s'est tenue le 9 mars à Berlin.

A cette cérémonie ont participé M. Hendrikus Vredeling, Vice-Président de la Commission des Communautés européennes responsable de l'emploi et des affaires sociales, M. Klaus Schütz, Bourgmestre régnant de Berlin, et M. Jean Degimbe, Directeur général des affaires sociales à la Commission des Communautés européennes et Président du Conseil d'Administration du Centre.

La création du Centre qui était un des objectifs du programme d'action adopté par le Conseil en janvier 1974 a été décidée par le règlement (CEE) no 337/75 du 10 février 1975.

Le Sénat de Berlin a apporté son concours à la création du Centre en lui accordant une aide financière importante.

Le Centre a pour mission d'apporter son concours à la Commission en vue de favoriser, au niveau communautaire, la promotion et le développement de la formation professionnelle et de la formation continue.

Le Centre contribue par son activité scientifique et technique à la mise en oeuvre d'une politique commune de formation professionnelle.

Le Centre a notamment pour tâche d'établir une documentation sélective qui se rapporte aux données actuelles, aux récents développements et aux recherches dans les domaines concernés; de contribuer au développement et à la coordination de la recherche dans les domaines précités; d'assurer la diffusion de toute documentation et information utiles; de promouvoir et d'appuyer les initiatives de nature à faciliter une approche concertée des problèmes de formation professionnelle; d'être un lieu de rencontre pour tous ceux qui s'occupent de formation professionnelle.

Dans l'accomplissement de sa mission, le Centre établit les contacts appropriés, notamment avec les organismes spécialisés tant publics que privés, nationaux ou internationaux, avec les administrations publiques et les institutions de formation ainsi qu'avec les organisations d'employeurs et de travailleurs.

En 1976, c'est surtout le problème du chômage des jeunes, considéré sous l'angle de la formation professionnelle et du passage de l'école au travail, qui a retenu l'attention. Après un premier échange de vues au mois de mai, cette question a fait l'objet d'une conférence en décembre 1976, qui a fourni des éléments pour l'activité future du Centre.

En 1977, le Centre entreprendra les projets suivants :

- du 27 au 29 avril : Conférence de trois jours à Berlin sur l'établissement d'une documentation sélective et sur la communication d'informations,
 - formation professionnelle pour répondre aux besoins de l'industrie consécutifs à l'évolution des techniques,
 - formation professionnelle en vue de l'égalité des chances pour les femmes,
 - formation professionnelle en vue d'améliorer les possibilités d'emploi des travailleurs migrants,
 - élaboration d'un glossaire des principales notions de la formation professionnelle.
-